
03-IBFS-TSTUD Teilnahme an Studien
Participation in Studies

Lehrform (teaching format) / SWS (hours per week): 1SE

Kreditpunkte (credit points): 1

Turnus (frequency): i.d.R. in jedem Semester

Inhaltliche Voraussetzungen (content-related prior knowledge/skills): KEINE

Sprache (language): Deutsch / English

Lehrende (teaching staff): AG Digitale Medien (Prof. Dr. Rainer Malaka, u.a.)

Studiengang (degree program) Module Semester
Infornatik (Bachelor) Fachergänzende Studien ab 2.Sem.
Infornatik (Master) General Studies
(andere SGe) ggf. General Studies

Lernergebnisse:

Grundlegende wissenschaftliche Methodik von Studien mit Versuchspersonen verstehen.
Über Forschungsmethoden reflektieren.
Erfahrungen als Teilnehmende an (Nutzer-)Studien sammeln.

Learning Outcome:

To understand basic scientific methodology of studies with subjects.
To reflect on research methods.
To gain experience as participants in (user) studies.

Inhalte:

Forschungsmethodik (in der HCI)
Teilnahme an Studien am Fachbereich
Hausarbeit zur Reflektion der Versuchspersonentätigkeiten

Ablauf: Zu Beginn jedes Semesters findet eine Infoveranstaltung statt, wo die Scheinkriterien für
Versuchspersonen erläutert werden. Außerdem werden Forschungsmethoden von Studien mit
Versuchspersonen vermittelt.

Im weiteren Verlauf sollen Studierende an 10 Studien als Versuchspersonen teilnehmen. Jede
Studienteilnahme wird mit Versuchspersonenstunden vergütet. Die Versuchspersonenstunden können über
mehre Semester gesammelt werden.

Die Teilnahme an den Studien soll in einer schriftlichen Ausarbeitung dokumentiert und reflektiert werden.

Contents:



Research Methodology (in HCI)
Participation in studies at the department
Term paper reflecting on subject activities

Procedure: An information session is held at the beginning of each semester where the mock criteria for
subjects are explained. In addition, research methods of studies with experimental subjects are taught.

As the course progresses, students are expected to participate in 10 studies as subjects. Each study
participation will be compensated with subject hours. The subject hours may be accumulated over several
semesters. Participation in the studies should be documented and reflected upon in a written paper.

Hinweise (remarks): In der Tabelle sind nur die primären/spezifischsten Module aufgelistet, denen diese
Veranstaltung zugeordnet ist.


